
 

VŠUDE DOBŘE, DOMA NEJLÍP 

dobře-lépe (líp)-nejlépe (nejlíp) 

Tomáš hraje dobře tenis.- Karel hraje tenis líp. Jan hraje tenis nejlíp ze třídy.  

starý-starší-NEJstarší 

mladý-mladší-NEJmladší 

NEJ- for superlative 

CESTOVAT=travel 

Rád/a cestuju>Mám rád/a cestování. 

KDE JSTE/JSI BYL/A? 

   

v galerii 
v Itálii, ve Francii 
v nemocnici 
v kanceláři 
v restauraci jím polévku 
v práci (at work) 
 
 
ve Španělsku 
v Portugalsku 
v Německu 
v Japonsku  
v hotelu 
v parku 
v klubu tancuju 
 
 
v divadle 
ve škole 
v obchodě 
v kostele 

na výstavě 
na diskotéce 
na češtině 
na angličtině 
na obědě 
na návštěvě 
na diskotéce 
 
na naměstí 
na nádraží 
na parkovišti 
 

u doktora/u doktorky 
u holiče 
u kamaráda/kamarádky 
 

 

Kde bydlí vaše rodina? Moje rodina bydlí v Japonsku/na Maltě/v Dubaji/ve Spojených arabských 

emirátech (loc pl) 

Kdy jste byl naposledy na diskotéce? O víkendu. 

Byl jsem u doktora, protože jsem byl nemocný. 

Máte dlouhé nebo krátké vlasy? 

KAM JSI ŠEL/ŠLA? 

Šel jsem do školy. 



Máte hlad/žízeň? Mám velkou žízeň. 

Jste unavený?  

MOC-mám moc peněz. Děkuji moc. Mám moc času.  ADVERB 

VELKÝ, -Á, -É: Japonsko je velké. Mám velký byt. ADJECTIVE 

Prosím vás, kolik je hodin? 

Jsou dvě hodiny odpoledne. x Je 5 hodin. 

Co je v Brně? Masarykova univerzita je v Brně. 

Kdy je čeština? Čeština je v jednu odpoledne/  

Co jíte v restauraci? Chci jíst kuře/kebab. 

Kdy vstáváte? 

Zapomněl/a jsem domácí úkol. 

Znáte Brada Pitta?/Antonína Dvořáka? 

ležet-ležím 

 

DÚ: 55/8, 9; 92/1, 3 

 


